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Landsformand Lars Barfoed åbnede mødet, og båd velkommen København og Nordatlantens Brygge. 

Derefter præsenterede han Line Barfod, teknik- og miljøborgmester, København. Line bød velkommen og 

fortalte om Københavns arbejde med nye venskabsbyer i Nuuk og Torshavn.  

 

Dernæst gav Lars ordet til Jeppe Strandberg, lokalformand København, som fortalte om lokalafdelingen og 

nogle af de initiativer de arbejder med.  

 

 

Ad dagsordenens punkt 1) Valg af dirigent 

Lars Barfoed præsenterede landsstyrelsens forslag til dirigent, Ulrik Kampmann, Sekretariatchef DFS.  

Repræsentantskabet valgte Ulrik Kampmann til dirigent.  

 

Ulrik takkede for valget og konstaterede at repræsentantskabet var lovlig indkaldt. Han konstaterede 

samtidigt at der var i alt 53 deltagere og 43 stemmeberettigede.  

 

 

Ad dagsordenens punkt 2) Landsformandens beretning om virksomheden 
 

Landsformand Lars Barfoed aflagde den mundtlige beretning. Skriftlig og mundtlig beretning for 

Foreningen NORDENs virksomhed 2023 ligger på intranettet.  

Efterfølgende debatterede repræsentantskabet beretningen.  

Karen Lagoni, Randers/Langå: 

Takkede for beretningen. Hjørnestenen i vores lokalforeninger er samarbejde, herunder 
venskabssamarbejdet med foreninger og byer. I Randers er der en velfungerende venskabsbykæde der 

i år mødes i Randers. Det er hårdt arbejde at holde kommunen med til dette, men det er lykkes, og 
borgmesteren er aktiv deltager i dette arbejde. Hvis andre vil høre hvordan arbejdet er struktureret 

deler Randers/Langå gerne deres erfaringer.  

Villy Dahl, Thisted: 

Fortalte om venskabssamarbejdet i Thisted som i år fejrer 85 års jubilæum for venskabsbykæden.Vi 

har en beton forestilling om venskabsbyer. Vi er nødt til at tænke nyt, der er nye kontaktflader i mange 
gamle relationer. Derfor skal venskabsbysamarbejde være mere ad hoc, mere kultur, mindre 

kommunalt. Vil kommunen ikke deltage, jamen så lad os gøre det på foreningsniveau. Foreningen skal 
gerne kunne facilitere midler der gør det muligt at rejse og søge støtte til dette.   

Jonas Roelsgaard, Forretningsudvalget 

Venskabsbysamarbejde skal sælges rigtigt, ideen er god til politikerne, det kan give muligheder. Som 

foreningen går vi på to ben, det politiske og foreningen. Det er vigtigt at begge ben følges ad.  

Anke Sporendonk, Forretningsudvalget 

Fundamentet for foreningen er græsrodsarbejdet. Vi er nødt til at kræve at blive involveret i 
beslutningsprocesserne der vedr. os i ministerrådet og andre steder, det er uholdbart at vi ikke 

inddrages i processer der involverer os.  

Rigsfællesskabet er vigtigt netop nu. Foreningen har en særlig opgave - at få alle til at rykke sammen, 
og få en klarhed om visionen for Rigsfællesskabet nu og i fremtiden. 
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Frantz Hagen, Frederiksberg: 

Takkede Lars for arbejdet under sit formandskab, det har skabt fremgang i foreningen. Vi burde kalde 

sekretariatet for Nordens fyrtårn – med tårnet på Vandkunsten kunne dette blive det nye vartegn for 
foreningen. Det har været positivt med politiske drøftelser i foreningen og med de digitale webinarer 

må gerne gentages.  

Efterspurgte tillidsmandsdagen i november, holder vi som forening fast i den?  

Karen Magrethe Fink, Aabenraa.  

Efterlyste information om Skumringstimen – hvad er status på økonomien og sker der ændringer? 
Fortalte om venskabssamarbejdet i deres lokalforening og kommune. Det kan være en udfordring at få 

økonomi til det, hvilket gør at nogen falder fra. Efterspurgte ligeledes et register for kontakter i de 
øvrige lande så man kunne skabe nye kontakter.  

Lokalafdelingen har foreslået at kommunens skoler meldte sig ind i foreningen – det var de positive 

overfor.  

Susanne Prip Madsen, København: 

Vi skal være mere åbne for at tænke venskabsbyer på en anden måde ang, mere fokus på indhold, end 
geografi. Det er vigtigt at vi holder fast i at være en folkelig og social forening.  

Vi skal lægge pres på Nordens Hus som Anke nævnte, vi vil inddrages i beslutninger som ex. 

Omstruktureringen af Info Norden. 

Andreas Kjærgaard Kjeldsen, Odense: 

Takkede for beretningen.  

1. uge af marts deltog han i en fælles nordisk øvelse for reserveofficerer – et godt eksempel på nordisk 
samarbejde, dette ledte til en snak med ambassadøren i Myanmar - de hejste det nordiske flag på 

Nordens dag i samarbejde med nordiske kollegaer.  

Desuden fortalte han at d. 14. November har de en pensioneret generalmajor som fortæller om 

forsvars- og sikkerhedspolitiske situation – alle er inviteret.  

Steffen Bagger, FNU: 

I Skandinavien bor en stor del af Norden, imellem hovedstæderne skal det være nemmere at komme 

rundt, det vil gøre rejsen for mange venskabsbyer nemmere.  

Dorthe Krejlgaard – DLF:  

Et forslag til navnet på kontoret kunne være; Norden på toppen.  

Lejrskole for nordiske unge er en rigtig god ide. Fokus på fællesskab er alfa og omega. 
Individualiseringen har fyldt meget.  

I skal være opmærksomme på de digitale undervisningsmuligheder. Kan vi få digitalt 

undervisningsmateriale fra jer på de platforme hvor undervisere allerede arbejder, så er jeg sikker på, 

at lærerne er lydhøre.  
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Karl-Johan Knust, FNU: 

FNU er i gang med et krævende reformarbejde. Det rejser to spørgsmål:  

Hvad vil vi med NORDEN og hvor skal vi hen? 

Den nye verden er i forandring. For os unge bringer udviklingen i verden nye muligheder. Vi skal 

skabe en Nordisk union.  

Lars Barfoed, Landsformand: 

Tak til Karl-Johan. Det er godt at vi har nogle, der tør tænke mere ambitiøst – det kan åbne debatten 
og skubbe debatten videre. Enig i at vi skal turde være ambitiøse. Vi skal turde provokere og gå 

forrest.  

Venskabsbysamarbejdet generelt:  

Vi skal understøtte et hvert forsøg på at udvikle og tænke nye veje, hvis man ikke kan få kommunen 

med. Vi skal turde udvikle og modernisere men samtidig fastholde det der virker.  

Info Norden:  

Enig i at vi skal insistere på blive kompenseret af ministerrådet og inddrages i processer. At 

ministerrådet trumfer civilsamfundet hverken vil eller skal vi finde os i.  

 

Tak til Frantz: du fik mig ind i foreningen – og jeg vi holder fast i Tillidsmandsmøde.  
 

Spændende med forskellige nye ideer til navnet på kontoret; Nordens fyrtårn eller Norden på Toppen er 

spændende.  
 

Andreas: tak for din indsats. Du gør et stort stykke arbejde.  
 

Enig med Steffen. Det skal være nemmere at rejse rundt Norden, det understreger vores nye politiske 

papirer også.  
 

Dorthe, DLF, tak for samarbejdet og for din deltagelse i dag.  
 

Christian Lagoni, Generalsekretær:  

 

Tak til Dorthe. Enig vi skal være bedre til at koble vores program op med didaktiske 

undervisningsplatforme som Gyldendahl m.v. 

 

Vi vil gerne understøtte FNU.  

- Tak for jeres indsats i FNU.  

- I er altid velkommen hos os.  

- Vi ser frem til arbejdet.  

 

Karen Magrethe vi forventer at skumringtimen bliver til noget. Vi kan ikke garantere midler udefra, 

men skulle alt gå galt, finder vi en anden løsning.  
 

Stort tak for de mange kommentarer.  

 

Repræsentantskabet tog beretningen til efterretning. 
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Ad dagsordenens punkt 3) Landsstyrelsens forslag til Strategi 

Forretningsudvalg og landsstyrelsen har gennem en længere proces arbejdet med en fornyelse af 

foreningens strategi. Processen har inddraget de nævnte udvalg og styrelsen, lige som lokalafdelingerne 

har haft den foreslåede strategi til kommentering. Sønderjyllandskredsen har et ændringsforslag til 

foreningens strategi jf. vedlagte ændringsforslag, som Landstyrelsen bakkede op om.  

Lars Barfoed indstillede landstyrelsens forslag:  

Strategien er ikke udtryk for at vi vil ændre alt, men vi synes den skal fokuseres mere. Vi vil styrke vores 

projekter. Det er samtidigt vigtigt at styrke digitaliseringen og det politiske arbejde.  

Landsstyrelsen bakker op om de redaktionelle ændringer som Sønderjyllandskredsen har foreslået og 

derfor præsenteres forslagene som et samlet forslag.  

Dirigenten gav repræsentantskabet ordet: 

Jonas Roelsgaard: Det er et vigtigt dokument, som jeg håber i vil tage godt imod. Det har været arbejdet 

med både centralt og lokalt hvilket giver det et godt fundament.  

 

Repræsentantskabet vedtog at den nye strategi for 2024-2026.  

 

 

Ad dagsordenens punkt 4) Forslag fra Landsstyrelsen 
 

Dirigenten fastslog at vedtægtsændringer krævede ¾ deles flertal af de fremmødte.  

 

4.1) 

Landstyrelsen indstillede til repræsentantskabet at ændre vedtægterne så der tilføjes til  

 

§11 stk.6  
Landsstyrelsen kan vælge optil to næstformand, så der både en 1. næstformand, valgt blandt de kredsvalgte 

medlemmer, og en 2. næstformand valgt blandt de øvrige medlemmer. 

 

Lars Barfoed præsenterede forslaget: 

Grundet flere aktiviteter for formandskabet, ønsker Landsstyrelsen et bredere formandskab. 

 

Repræsentantskabet vedtog forslaget.   

 

 

 

Landsstyrelsen indstillede til repræsentantskabet af ændre vedtægterne §6 – stk. 5 ændres, så 

kontingentfordelingen for skoler og biblioteker fordeles 50/50 mellem Landskontor og lokalafdeling 

§6 - Stk. 5 Kontingent for skolemedlemmer og biblioteksmedlemmer fordeles 50/50 

Christian præsenterede forslaget: 

Forslaget handler om at præcisere den praksis vi har i dag, så lokalafdelinger også får del i skole 

kontingenter. . 

Repræsentantskabet vedtog forslaget.  
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Ad dagsordenens punkt 5) Forslag til behandling jf. § 7, stk. 4 

Ifølge vedtægternes § 7, stk. 4 fremgår, at Forslag til behandling på repræsentantskabsmødet, her- 

under forslag til formand og kandidater til repræsentantskabsvalgte medlemmer af landsstyrelsen, kan 

fremsættes af lokalafdelinger, kredse, landsstyrelse og samarbejdende medlemmer og skal være 

modtaget senest 5 uger før repræsentantskabsmødets afholdelse. 

5.1)  

Mariagerfjords lokalafdeling stillede forslag om at landstyrelsen skal starte en proces hvor 

foreningens struktur bliver drøftet. Vores opbygning med lokalafdelinger, kredse og landsstyrelse er 

blevet til i en tid med flere medlemmer, og derfor foreslog Mariagerfjord at efterse denne, se 

forslaget under dokumenter.  

Landsstyrelsen bakker op om forslaget om at starte en proces hvor vi inddrager tillidsmandsdagen i 

november og undersøger styrker og svagheder ved foreningens organisering. Dette arbejde vil være 

en naturlig konsekvens af først 360 graders arbejdsgruppens rapport og foreningens strategi arbejde.  

Christian læste Gunnar Buks motivering fra Mariagerfjords lokalafdeling op.  

Repræsentantskabet vedtog forslaget. 

 

Ad dagsordenens punkt 7) Godkendelse af regnskaber 
 

Foreningen NORDENs regnskab for 2023 ligger på nettet sammen med revisionsprotokol samt ud- 

talelsen fra foreningens kritiske revisorer. 

 

Landsstyrelsen indstiller regnskaberne til vedtagelse. 

 

Christian:  

Foreningens regnskab for 2023 har været tilgængelig på intranettet som dokument for mødet.  

Det er blevet godkendt af Forretningsudvalg, Landsstyrelse samt de statsautoriserede og kritiske 

revisorer. 

Det er med en hvis stolthed at kunne vise et positivt regnskab, når der er taget yderligere opgaver med 

ind i året. Flytning, nyt regnskabssystem, nye medarbejdere og medlemskampagne for blot at nævne 

nogle af de ekstra udgifter.  

 

Repræsentantskabet vedtog regnskabet for 2023.   

 

Ad dagsordenens punkt 8) Fastsættelse af kontingenter 

Kontingentet for Foreningen NORDEN reguleres – som tradition - hvert andet år på basis af For- 

brugerprisindekset. Derfor lægger Landsstyrelsen ikke op til kontingent forøgelser.  

Landsstyrelsen foreslår at unge under 30 år kan være medlem af Foreningen NORDEN på lige fod som i 

FNU. Vi har allerede en politik hvor medlemmer i FNU under 30 automatisk tilbydes et medlemskab i 

Foreningen NORDEN. Dette betyder at foreningen skal indføre et kontingent for unge under 30 år på 100 
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kr. pr. år.  

 

 

 

Repræsentantskabet debatterede forslaget.  

 

Steffen, FNU:  

FNU ønsker at sikre sig, at FNU selv fastsætter kontingentniveau, og ikke Foreningen NORDEN. Vi vil 

hellere at de unge skal melde sig ind i FNU og ikke Foreningen NORDEN. Foreningen NORDEN skal 

finde ud af, hvad de vil med FNU. I skal give os støtte i vores arbejde. Det er vigtigt, at vi ikke 

konkurrere. De unge mennesker skal være medlem af FNU. 

 

Jonas:  

Det vi fastsætter, er ikke FNUs kontingent, men Foreningen NORDEN. Vi prøver ikke at være i 

konkurrence med FNU, men Foreningen NORDEN også have et tilbud til de unge. Det handler ikke om 

konkurrence. Bor man langt fra FNUs aktiviteter, så skal foreningen kunne understøtte unge medlemmer 

med tilbud. 

 

Villy:  

FNU har et geografisk problem, derfor enig med Foreningen NORDENs forslag.  

 

Susanne:  

Vi støtter FNU på alle tænkelige måder. Det ene medlemskab skal ikke udelukke det andet. Det handler 

bestemt ikke om økonomi.  

 

Karl-Johan:  

FNU har haft en rigtig hård periode. Derfor synes vi det er ærgerligt, at I også forsøger at tiltrække de 

unge, som vil ordet.  

 

Christian:  

Vi har ikke ønsket en konflikt. Det handler om at tilbyde en helstemt foreningen, og vi ønsker et tæt 

samarbejde i FNU. Vi vil opfordre unge, der kommer ind i foreningen til at engagere sig i FNU. De 

penge der kommer, vil gerne donere til FNU.  

 

Repræsentantskabet stemte om forslaget med 33 stemmer for og 10 blanke.  

Forslaget er vedtaget.  

 

 

Ad dagsordenens punkt 9) Godkendelse af justeret budget for det løbende år og 

budget for de to følgende år 

Revideret budget for år 2024 samt revideret budgetforslag for 2025 og nyt budget for 2026 ligger på 

nettet. 

 

Budgetterne indstilles til vedtagelse af landsstyrelsen. 

 

Christian:  

Efter indsendelse af budget, er der sket ændringer af Info Norden. Nordisk ministerråd trækker projektet 

fra foreningen, hvilket betyder et fald i indtægter, det kan ikke undgås at det påvirker budgettet negativt.  

Vi har dog fortsat Interreg, Nordfokus, der indgår i budgettet, hvilket gør at vi ikke bliver så hårdt ramt i 

2025.  

Landsstyrelsen og landskontoret arbejdet for at finde andre indtægter der kan udfylde tabet efter Info 

Norden.  

Repræsentantskabet vedtog det budgettet.  
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Ad dagsordenens punkt 10) Valg af landsformand 

Landsstyrelsen indstiller Lars Barfoed til genvalg. 

Repræsentantskabet valgte Lars Barfoed.  

 

Ad dagsordenens punkt 11) Valg af Landsstyrelsesmedlemmer 

I henhold til § 10 stk. 2 vælger Repræsentantskabsmødet indtil 15 landsstyrelsesmedlemmer. Føl- 

gende landsstyrelsesmedlemmer er repræsentantskabsvalgte: 
 

Keld Holm (KF) 

Mikkel Dencker (DF) 

Bente Dahl 

Nadeem Farooq (RV) 

Britt Jensen – KL 

Christian Juhl (EL) 

Karen Klint 

Turid Leirvoll (SF) 

Jacob Lund (S) 

Susanne Prip Madsen 

Jonas Roelsgaard 

Flemming Thøgersen 

Karen Magrethe Fink 

Katarina Ammitzbøll 

(M) 

 

 

Repræsentantskabet har tidligere godkendt, at der afsættes en plads i landsstyrelsen til alle 

partier, der er repræsenteret i Folketinget. 

 

Villy:  

Spurgte ind til hvorfor er der ikke en større repræsentation af politiske partier.  

 

Christian:  

Vi er opmærksomme på problemstillingen, og vil efter mødet tage kontakt til partierne om deres 

medlemmer.  

 

 

Repræsentantskabet genvalgte de siddende medlemmer i landsstyrelsen. Derudover er Katarina 

Ammitzbøll (Moderaterne) ny udpeget til landsstyrelsen  

 

Ad dagsordenens punkt 12) Valg af to kritiske revisorer 

Ifølge vedtægternes § 8 fremgår, at Foreningens regnskabsår følger kalenderåret. Foreningens års- 

regnskab skal revideres af en statsautoriseret revisor valgt af landsstyrelsen. Sammen med regn- 

skabet forelægges bemærkninger fra de kritiske revisorer for repræsentantskabet. 

 

 

Landsstyrelsen indstiller Villy Dall og Bjarne Dalum. 

 

Repræsentantskabet genvalgte Villy Dall og Bjarne Dalum som kritiske revisorer.  
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Ad dagsordenens punkt 13) Fastsættelse af næste års repræsentantskabsmøde 

Ifølge vedtægternes § 7 stk. 4 fremgår, at Ordinært repræsentantskabsmøde holdes hvert år i 

maj/juni. Mødet indkaldes senest 1. marts. Kommenteret dagsorden udsendes senest 4 uger, før 

mødet afholdes. 

 

Landsstyrelsen indstiller, at næste års repræsentantskabsmøde afholdes i Svendborg lørdag den 10. 

maj 2025. 

 

Repræsentantskabet vedtog forslaget. 

 

Ad dagsordenens punkt 14) 

 

a) Tema drøftelse – Foreningen NORDENs politiske program.  

 
Foreningen NORDENs politiske udvalg har i samarbejde med medlemmerne i foreningen og relevante 

fagpersoner udarbejdet et politisk program. Dette program har været sendt ud til lokalafdelingerne, og alle 

medlemmer har været inviteret til online drøftelser om programmet.  

 

Det politiske udvalg indstiller til repræsentantskabet at de politiske papirer vedtages jf. fremsendte forslag.  

 

 

Lars Barfoed 

Præsenterede arbejdet og processen omkring det politiske udvalg.  

Et af emnerne der er arbejdet med er nordisk integration. Her mener vi at direkte valg til Nordisk Råd med et to 

kammer system, med valg hvert fjerde år kan sikre at den offentlige debat har mere fokus på nordiske spørgsmål.  

 

 

Jonas Roelsgaard 
Det politiske udvalg har lagt vægt på inddragelse af medlemmer og lokalafdelinger, mange forslag og ideer er 

kommet ind. Vi skal som forening turde udvikle os og have politiske holdninger, samtidig med at vi holder fast i 

den kulturelle aktiviteter. Synlighed om politik er også en vej til nye medlemmer.  

 

Derefter præsenterede Jonas afsnittene om uddannelse og rigsfællesskabet  

 

Turid Leirvoll 

 

Mange har deltaget i arbejdet med de politiske papirer, stort tak for det.  

 

Turid præsenterede afsnittene om transport og beredskab 

 

Villy - Rigsfællesskab 

Påpegede at Grønlands historie er kompleks og at vi skal passe på med de årstal vi nævner i papirerne.  

 

Han påpegede yderligere, at Foreningen NORDEN mener at Grønland ikke kan melde sig ud af rigsfællesskabet. 

Udvikling skal ske inden for grundlovens rammer.  

 

 

Jens Utoft - Beredskab 

Vi skal have hjælp fra andre lande omkring Grønland i forhold til beredskab. Brandberedskabet i de nordiske 

lande og samarbejder om dette skal vi have struktureret i landene.  

 

IT-sikkerhed er det mest alarmerende. Vi er truet fra øst. Det kan skrives med ind i vores politik om beredskab.   
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Anke Spoorendonk - Rigsfællesskab  

 

Rigsfællesskabet er centralt for Foreningen NORDEN. Det skal vi bruge flere kræfter på, også i fremtiden.  

 

Hvad kan vi som forening gøre for, at grønlændere føler sig som medborgere i DK?  

Hvordan kan vi blive konkrete i de danske partiers partiprogrammer?  

 

 

Steffen Bagger, FNU 

 

En god proces omkring politikpapirerne. Direkte valg og To kammersystemet er godt - og noget der kan sætte 

fokus på Norden.  

Gøre Grønland og Færøerne en mere fast deltager i den danske udenrigspolitik, kan flytte fokus.  

 

FNU mener også at en Nordisk forbundsstat kan løse mange problemer.  

 

 

Susanne Prip Madsen 

 

Dejlig proces hvor mange medlemmer bliver involveret.  

Det er vigtigt at vi ikke glemmer 3. Landes borgere, de ved ikke hvad det nordiske er og står for.  

 

 

Flemming Thøgersen 

 

Dejligt med klare ambitioner og konkrete handlinger, det hjælper os som foreningen, både nationalt og lokalt.  

Skal vi have en politisk meningsfælle - det kunne være den Finlandske præsident som talsperson for mange af 

vores holdninger.   

 

Jonas Roelsgaard 

 

Takkede for de mange gode kommentarer om Rigsfællesskabet. Det viser hvor stor interesse der er for dette emne.  

 

Lars Barfoed 

Tak for debatten og de mange bemærkninger.  

Arbejdsformen og inddragelsen af medlemmer agter vi at gentage.  

 

Repræsentantskabet vedtog de politiske dokumenter.  

 

b.) Forslag til udtalelse 

 
Lars Barfoed præsenterede udtalelsen.  

 

Repræsentantskabet debatterede udtalelsen.  

 

Jonas Roelsgaard: 

Bakkede op om udtalelsen, titlen skal dog være mere direkte.  

 

Flemming Thøgersen:  

Opfordrede til at slette antallet af repræsentanter i udtagelsen.  

 

 

Lars 

 

Vi ændrer overskriften;  

"Foreningen NORDEN ønsker direkte valg til Nordisk råd" 

 

Og vi sletter tallet fra udtalelsen.  
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Repræsentantskabet vedtog udtalelsen.  

 

 

 

Ad dagsordenens punkt 15) Eventuelt 
 
Dirigenten gav ordet frit til repræsentantskabet og gjorde opmærksom på at der ikke kunne besluttes noget under 

eventuelt.  

 

Jens Utoft:  

Fortalte om Kulturmødet på Mors - gerne med deltagelse fra andre lokalafdelinger.  

 

Michael Christensen - Orkester Norden: 

Takkede for det første repræsentantskabsmøde han var en del af.  

Orkester Norden - et fælles nordisk ungdomsorkester ca. 100 unge deltagere. Meget højt fagligt niveau.  

Konceptet er at det går på skift imellem de nordiske lande Fire år pr land.  

De kommende år i Island, kommer fra Finland. Øget fokus på nordisk kulturelle samarbejder.  

 

I år: 29 juli - 7 august i Lahti, det bliver livestreamet. Hvis nogen er interesseret i dette.  

 

Marion Pedersen: 

Fortalte om gode erfaringer med rundrejser i det nordiske, at tage kontakt til lokalafdelinger i rejse områderne på 

forhånd og besøge andre medlemmer af foreningen.  

 

Frantz Hagen: 

Takkede Lars for indsatsen - og hold fast i Norden selv om det giver valg til EU.  

På grund af Sverige og Finlands indtog i Nato kommer der flere nordiske tilbud fra militæret.  

 

 

Steffen og Karl Johan Knust: 

Takkede fordi de måtte komme.  

FNU er tilbage, det har været svært, men vi arbejder på at komme videre.  

Tak for de politiske papirer og det politiske arbejde.  

 

Torben Wahlstrøm, Svendborg/Langeland:  

Reklamerede for en rejse/folder til teater i Sverige.  

 

Karen Valeur: 

Assens har mistet flere venskabsbyer. En norsk forening har inviteret 5 forskellige venskabskæder til træf.  

Opfordring til at lave landsmøder med udflugter i weekenden (lørdag/søndag)så det arbejdende folk kan tage 

med.  

 

Morten Schiøttz, Landskontoret: 

Orienterede om deltagelsen på Folkemødet på Bornholm.  

Vi har i alt fem arrangementer, som vi sender information ud om til alle interesserede.  

 

Andreas Kjærgaard:  

Markedsføring og kommunikation.  

Der er muligheder for at søge indflydelse på regionale tv2 stationer igennem Foreningen NORDEN.  

 

Carsten Andersen, Landskontoret: 

Præsenterede sig selv og det arbejde han er i gang med. Han arbejder med ansøgninger af penge, bl.a. 

kulturaktiviteter landet over. Vi vil bl.a. gerne arbejde med nordiske dage op til Nordens dag.  

 


